
PROTOKÓŁ NR XI/2007 

z XI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 29 listopada 2007 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 12
00

. 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych przy otwarciu sesji było 14 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk                     - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

12.  Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14.  Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Bożena Bąk    - Inspektor ds. gospodarki gruntami 

5. Krystyna Miśkiewicz                - Radna Powiatu Wieluńskiego 

6. Sylwester                                  - Wiceprezes firmy Eko-Region 

7. Wacław Przybylski                   - Dyrektor ds. eksploatacji 

8. Waldemar Skrobacz                  - Kierownik regionalny 

9. Magdalena Tronina                   - Inspektor UG 

10. Danuta Urbanik                        -  Inspektor UG 

11.  Ludmiła Wypycha                   -  Inspektor UG     

12. Lidia Przywojska                      -  Kierownik GOPS 

13. Andżelika Kucharska-Bociąga -  Inspektor     

14. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

15.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

16.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 
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17.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

18.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

19.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

20.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

21.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

22.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

23.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)   zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

b)   zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

c)   ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Wierzchlesie. 

d)   uzgodnienia ustalenie wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 

zatrudnionych w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Wierzchlesie.  

e)   ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz zasady 

przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 

organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia i 

nagród   

f)  przystąpienia  do Lokalnej Grupy Działania „Jurajska Kraina Warty” 

g)   przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie likwidacji 

Poradni  Internistycznej Konsultacyjnej w strukturze SP ZOZ w Wieluniu. 

h)  przyjęcia Gminnego Programu Rozwoju Oświaty na terenie Gminy Wierzchlas 

i) sprzedaży działek położonych w miejscowości Kraszkowicach. 

6.  Przyjęcie informacji  dotyczącej stawek podatku rolnego na 2008 rok.  

7.  Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku leśnego na  2008 rok.  

8.  Przyjęcie projektu Herbu Gminy Wierzchlas. 

9.  Informacja przedstawiciela firmy EKO-REGIONU w sprawie nowych stawek  

za wywóz śmieci. 

10. Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

11. Zakończenie obrad  XI sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie XI sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów i Panią 

sołtys,  Radną Powiatową  Krystynę Miśkiewicz oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy którym 

może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w zawiadomieniach, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. 

 

Ponieważ nie było więcej uwag do porządku obrad, został on poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 3 
 

Przyjęcie protokołu X sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod głosowanie 

i przyjęty jednomyślnie.                                           

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia   od 

29 października 2007r.  do 29 listopada 2007r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie. 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 
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Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy i powiedział, że temat 

omawiany był na poszczególnych Komisjach. Nastąpiły jednak zmiany w związku 

z tym jeszcze raz omówiła zwiększenia w budżecie , a mianowicie: 

z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi otrzymaliśmy dotację na drogę ul. Łąkowa              

w Wierzchlesie w wysokości 13.000 zł i wprowadzone jest to do działu 600 

Transport i łączność natomiast w 2007 roku został złożony wniosek do 

Ministerstwa Finansów  odnośnie zwiększenia subwencji oświatowej dla 

przechodzących na emeryturę nauczycieli  z art.. 20 Karty Nauczyciela  i  art. 88 

Kart Nauczyciela. Wniosek złożony był na 44.000 zł a otrzymaliśmy na 

dofinansowanie tych świadczeń  kwotę  3.083 zł. W związku z tym środki te 

wprowadzamy też  do budżetu i wydatki zwiększają się o kwotę 16.083 zł. 

 

 Ponieważ nie było uwag do treści przedstawionego materiału przewodniczący 

poprosił Skarbnik Gminy o  odczytanie  projekt uchwały Nr XI/57/2007. Następnie  

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy i powiedział, że w uchwale tej 

nic się nie zmieniło, tak jest jak było na poszczególnych komisjach , w związku z 

tym przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały Nr XI/58/2007 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu uchwały, poddana została ona pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie  

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych . 

 

Przewodniczący powiedział, że niedługo przyjadą na sesję przedstawiciele firmy 

Eko-Region, którzy zajmą trochę czasu, a na posiedzenie przybyła Pani radna 

Powiatowa Krystyna Mickiewicz, która chciałaby zabrać głos odnośnie podpunktu 

„g”  tj.  przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie likwidacji 

Poradni Internistycznej Konsultacyjnej w strukturze SP ZOZ w Wieluniu. 

Następnie  zwrócił się do radnych czy wyrażają zgodę na przesunięcie tego punktu, 

gdyż radna ma pilny wyjazd. 

Rada gminy wyraziła zgodę na przesuniecie punktu.  

W temacie głos zabrała Pani Krystyna Miśkiewicz Radna Powiatowa. Powitała 

wszystkich zebranych i odniosła się do tematu przyjęcia projektu uchwały Rady 

Powiatu w Wieluniu w sprawie likwidacji Poradni Internistycznej Konsultacyjnej 

w strukturze SP ZOZ w Wieluniu. 

Powiedziała , że przepisy zmieniają się w każdej dziedzinie życia jak w 

kalejdoskopie. To samo dotyczy Narodowego Funduszu Zdrowia . Wiele lat temu 
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było założenie Funduszu Zdrowia aby do Statutu wpisana była Poradnia 

Internistyczna –Konsultacyjna. Poradnia internistyczna jest w ramach podstawowej 

Opieki Zdrowotnej – czyli to co każdy zakład jest zobowiązany udzielać 

pacjentom. Na ta działalność internistyczną nie ma dodatkowego kontraktu. 

Utworzona Poradnia Internistyczna – Konsultacyjna z zamierzeniem nie była 

Poradnią gdyż nie posiadała dodatkowego gabinetu,  tylko był to sposób udzielania 

porad przez Ordynatora Oddziału Wewnętrznego Pana doktora  Dobka  na swoim 

oddziale w gabinecie ordynatora, czyli jako taka Poradnia Internistyczna nie 

istniała ale były takie  były wymogi stawiane przez Fundusz. Musiało być wpisane, 

że jest Poradnia Konsultacyjna , która przeznaczona była dla pacjentów którzy 

opuszczali Oddział wewnętrzny i później musieli mieć jedną konsultację 

poszpitalną. Obecnie  przepisy się zmieniły i trzeba ujednolicić statut zgodnie z 

wymogami Narodowego Funduszu Zdrowia i ponieważ nie  ma kontraktu z tą 

poradnią, to dlatego jest to w likwidacji. Pacjentów( którzy będą opuszczali szpital,        

a będą mieli zalecenia konsultacji) przejmą Poradnie Kardiologiczne. W tej chwili 

trwają rozmowy z Panem doktorem Dobkiem żeby również miał część etatu                 

w Poradni Kardiologicznej i aby nadal nadzorował swoich pacjentów. Pan doktor 

jest obecnie w wieku emerytalnym w związku z tym czekamy na wyrażenie akcesu 

i zgody pana Dobka, żeby podjął pracę w Poradni. Obecnie Poradnia prowadzona 

jest przez Pana Dworniaka, a pacjenci maja zabezpieczenie wszystkich  usług 

jednakże nie ma na ta poradnię dodatkowego kontraktu ponieważ należy to do 

Podstawowej opieki zdrowotnej. 

Następnie przedstawiła Radnym krótka informację na temat gabinetu 

rehabilitacyjnego znajdującego się  w Ośrodku Zdrowia w Mierzycach. 

Ponieważ zmieniają się przepisy i aby zakontraktować usługi na rehabilitacje na 

przyszły rok należy oprócz tego sprzętu którym dysponujemy trzeba zakupić 

ultradźwięki, pole magnetyczne  i dużo drobnego sprzętu. Jest to bardzo kosztowny 

sprzęt ale mając na uwadze fakt, iż jest bardzo duże zapotrzebowanie na tego typu 

usługi w gabinecie rehabilitacyjnym są duże kolejki wyczekiwania. 

Postaraliśmy się o taki sprzęt nie jest on jeszcze w całości spłacony, w części, gdyż 

jest on bardzo kosztowny i drogi sprzęt . Natomiast spełniliśmy wymogi stawiane 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia i uzyskaliśmy kontrakt i podpisaliśmy                

z Narodowym Funduszem Zdrowia na przyszły rok na usługi rehabilitacyjne. 

Kolejnym warunkiem jaki należało spełnić to zatrudnienie magistra rehabilitacji ze 

specjalizacją. Znaleźliśmy taką osobę, jest to Pani magister która pracowała                   

w Szpitalu w Reptach. Pracuje w gabinecie od września z czego zadowoleni są 

bardzo pacjenci.  

Ponadto Pani Krystyna Mickiewicz zaprosiła wszystkich którzy potrzebują pomocy 

do gabinetu rehabilitacyjnego w raz z aktualnym skierowaniem. Prowadzi również 

zabiegi w domu pacjenta. 
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Pani Radna Powiatowa z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia dla 

wszystkich radnych ich rodzin oraz najbliższych złożyła życzenia wszystkiego 

najlepszego, dużo zdrowia, pomyślności  oraz rodzinnych Świąt. 

Podziękowała za udzielenie głosu i zwróciła się o pytania  

 

Odnotowano spóźnienie Radnego Marcina Kowalczyka godzina 9.20. 

 

Przewodniczą Rady Gminy bardzo serdecznie podziękował za życzenia jak 

również złożył Pani Krystynie Mickiewicz życzenia pomyślności i wytrwałości i 

wszystkiego najlepszego.  

 

Ponieważ nie było pytań do przedstawionego tematu Przewodniczący poddał 

wniosek Rady powiatu w Wieluniu w sprawie  likwidacji Poradni Internistycznej 

Konsultacyjnej w strukturze SP ZOZ w Wieluniu pod głosowanie za przyjęciem 

wniosku było 15 radnych.  Rada Gminy  wyraziła pozytywną opinię dotyczącą 

likwidacji. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.   

 

Następnie Sekretarz Leszek Gierczyk odczytał projekt Uchwały Nr XI/62/2007 

w/w sprawie. Ponieważ nie było uwag do treści projektu uchwały to poddana 

została pod głosowanie za przyjęta jednomyślnie.  

 

Powrócono do punktu „c” 

 

c)  ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w 

Gminnym Ośrodku  Pomocy Społecznej w Wierzchlesie. 

 

Wprowadzenia do dokonała Lidia Przywojska Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchlesie i powiedziała, że temat ten omawiany był na 

poszczególnych posiedzeniach komisji. Przypomniała, że pracownicy Ośrodka 

Pomocy Społecznej wynagradzani są zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów  

z dnia 2 sierpnia 2005 roku w sprawie zasad wynagradzania pracowników 

samorządowych zatrudnionych  w jednostkach organizacyjnych , jednostek 

samorządu terytorialnego w myśl tego Rozporządzenia Rada gminy ustala 

najniższe wynagrodzenie zasadnicze w I kategorii zaszeregowania  i zachodzi 

konieczność podjęcia uchwały w tej sprawie. 

 

Następnie odczytała projekt uchwały Nr XI/59/2007, ponieważ nie było uwag do 

treści projektu uchwały to poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych . 
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d) uzgodnienia ustalenie wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 

zatrudnionych w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Wierzchlesie.  

 

Wprowadzenia do dokonała Lidia Przywojska Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchlesie i powiedziała, że temat ten omawiany był na 

poszczególnych posiedzeniach komisji i powiedziała, że na miesięczne 

wynagrodzenie pracownika Ośrodka Pracownika Społecznej składa się ta ustalona 

kwota najniższego wynagrodzenia oraz iloczyn liczby punktów ustalony dla 

poszczególnych kategorii i wartości jednego punktu w złotych.  

Wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca w porozumieniu z  Radą 

Gminy i w związku z tym  zachodzi konieczność podjęcia uchwały w tej sprawie. 

 

Następnie odczytała projekt uchwały Nr XI/60/2007, ponieważ nie było uwag do 

treści projektu uchwały to poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych . 

 

e)   ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz 

zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach 

organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia i 

nagród. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Danuta Urbanik i powiedziała, że regulamin 

określający zasady wynagradzania za pracę oraz zasady przyznawania 

nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych na 

terenie Gminy Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia i nagród był omawiany na 

poszczególnych Komisjach i Komisja Oświatowa wprowadziła propozycję zmiany 

do załącznika nr 3 regulaminu a odnośnie dodatków funkcyjnych. W znaczniku 

tym na końcu tabeli w punkcie 3 tabeli : „opiekun stażysty” obecnie widełki są od    

10 zł do 20 zł a proponuje się wzrost od 30 do 50,                                                        

a w punkcie 4 tabeli „wychowawca klasy” obecnie jest od 20 zł do 50 zł a 

proponuje się od 40 zł  do 70 zł. 

Natomiast Komisja Rolnictwa i Komisja Rewizyjna nie wniosły w tym punkcie 

poprawek tylko postanowiły utrzymać  w dotychczasowej wysokości.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji oświaty dotyczący  

wniesienia poprawek poprzez zwiększanie dodatków funkcyjnych                                      

– za zwiększeniem dodatków było 8 radnych , przeciw było 6 radnych, jeden radny 

wstrzymał się od głosu  

Rada Gminy większością głosów postanowiła wprowadzić poprawki do 

regulaminu. 
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W temacie głos zabrał Radny Józef krzeszowski , który zwrócił się do Radnych  

Gminy i powiedział, że nauczyciele nie są dofinansowaniu odpowiednio do 

warunków pracy, stąd jest istotą tej sprawy, ponieważ ta tabela dotycząca 

załącznika nr 3 sięga dużo lat wstecz i są to śmieszne kwoty aby 11 zł 

przysługiwało nauczycielowi „opiekuna stażu”, a jest to bardzo ważna funkcja . 

Nauczyciele którzy cieszą się dużym stażem pracy oraz kwalifikacjami nie garną 

się do pełnienia tej funkcji bo jest to bardzo niewdzięczna funkcja i nieodzowna 

przy obecnym systemie kształcenia nauczycieli. 

Natomiast wychowawca klasy jest to dodatek za prowadzoną pracę wychowawczą 

i nie jest mierzalny czasowo. Są to zajęcia imprezy szkolne, konkursy i  inne 

zajęcia wynikające z treści regulaminu. 

W związku z tym radny popiera wniosek Komisji Oświaty ale uważa , że 

należałoby dokonać rozgraniczenia mianowicie praca wychowawcza zależna jest 

od podmiotu na jakim się tą pracę realizuje  to jest zależne od liczby uczniów w 

klasie.  Należy przemyśleć czy nie wziąć pod uwagę  kryterium które zostało 

przyjęte przy wprowadzaniu systemu edukacji w 1998 roku kiedy wprowadzano 

Gimnazja przyjęto cenzurę o opłacalności szkoły tj. że szkoła powinna liczyć 

powyżej 100 uczniów. Dlatego w szkołach w których jest powyżej 100 uczniów to 

ten dodatek powinien być zgodny z propozycją Komisji Oświaty, a w pozostałych 

szkołach pozostawić na dotychczasowym poziomie . 

 

Radna Bożena Przybyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia Kultury i 

Sportu  przychyliła się do wniosku, który zaproponował Radny Krzeszowski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, aby wniosek pozostawić gdyż jest już 

przegłosowany a zmiany do regulaminu wprowadzić w przyszłym roku. 

 

Radna Bożena Przybyła Przewodnicząca Komisji Oświaty zgłosiła wniosek aby 

regulamin ten wycofać z dzisiejszych  obrad , a  Komisje zajmą się nim na swoich 

posiedzeniach w miesiącu grudniu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek  Pani 

Bożeny Przybyły Przewodniczącej Komisji Oświaty pod głosowanie. 

Za wycofanie regulaminu z porządku obrad było 10 radnych , 4 radnych było 

przeciw, a jeden radny wstrzymał się od głosu. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów postanowiła  wycofać regulamin                   

z porządku obrad i zajmą się nim  Komisje na swoich posiedzeniach                       

w miesiącu grudniu.    
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Przesunięto porządek obrad do, gdyż na sesję przyjechali Przedstawiciele Firmy 

Eko-Region  

 

Punkt 9 

Informacja przedstawiciela firmy EKO-REGIONU w sprawie nowych stawek  

za wywóz śmieci. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  powitał przedstawicieli Firmy Eko- Region z 

Bełchatowa Pana  Sylwestra Zegięcki  Wiceprezesa Spółki oraz Pana  Macieja 

Wacława Przybylskiego  Dyrektora ds. eksploatacji . 

 

Jako pierwszy zabrał głos Pan Prezes Sylwester Zegięcki   powiedział tytułem  

wstępu, iż cieszy się z zaproszenia na sesje  oraz, że są  firmą, która odbiera  śmieci 

od mieszkańców, a Gmina Wierzchlas jest gminą, która ma duży wskaźnik 

podpisanych  umów na odbiór śmieci z zakresu odpadów nie komunalnych jak               

i odnośnie wielogabarytów będzie się rozwijała,a wspólne działania będą 

kontynuowane. 

Następnie głos zabrał Pan Wacław Przybylski. Powitał wszystkich bardzo 

serdecznie i powiedział, że na firmy wywozowe spadł nieprzyjemny obowiązek  

jakby to firma sama podnosiła opłaty. Natomiast prawda jest taka, że 23 czerwca 

2007 roku zostało podpisane Rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów podnoszące 

opłaty za korzystanie ze środowiska za składowanie 1 tony odpadów z 15 zł 

podniesiono na 75 zł. Jest to podatek, który firmy muszą zapłacić za to, że składują 

na stanowiskach odpady  i jest to wzrost o 500 %. Natomiast podwyżka jaką będą 

dotknięci odbiorcy jest z rzędu 70 – 90%.  Powiedział, że jest to bardzo 

nieprzyjemne i spadło to na firmy wywozowe nikt   nikogo nie informował . 

Przedstawił wysokość podwyżek i tak : 

- Za pojemnik 120 litrów    - 10 zł 

- za pojemnik  240 litrów    - 18 zł 

- za pojemnik 1.100 litrów  - 42,06 zł i obecnie jest jeszcze 7 % VAT-u. 

Obecnie  na terenie nie ma innej firmy, która wywozi taniej od Eko-Regionu . 

Firmy które działają w sąsiednich terenach jest to firma „Remondis”,  firma 

Alfapers,  i tak firma Remondis za pojemnik 120 litrów bierze 15 zł, a firma 

Alfaperps 13 zł. 

 

Pan Sylwester  Zegięcki powiedział, ze Firma Eko-Region jest to spółka                    

z udziałem samorządów terytorialnych. Duży udział posiadają samorządy oraz 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej. Nie jest to 

typowa spółka nastawiona na zysk , a jej zysk oscyluje w granicach 2-3%. 

Głównym celem założycieli spółki było działanie na korzyść samorządów 

terytorialnych  ale jednocześnie utrzymywać niski poziom cen za usługi. 
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Przewodniczący Rady  Gminy powiedział, że tak dużo mówi się o zaśmiecaniu 

lasów, pól, a z drugiej strony ludzi przyzwyczaja się do pojemników i nagle robi 

się zamach 500% podwyżki w firmie  i 100% podwyżki u odbiorców końcowych. 

Trudno wytłumaczyć ludziom w terenie, a są to tereny biedne, że pojemniki będą 

prawdopodobnie zwracać, a śmieci powrócą do rowów i lasów.   

Zapytał odnośnie odpadów wielkogabarytowych gdyż  każdy ma jakąś zużytą 

lodówkę, pralkę kiedy spodziewany jest pierwszy odbiór tego rodzaju odpadów.  

 

Magda Tronina  - powiedziała, ze pierwsza zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych planowana jest od poniedziałku tj. 3 grudnia 2007r.  

 

W temacie głos zabrali: 

1) sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak- zwrócił się z pytaniem , że jeśli pojemnik nie 

jest pełny bo mieszka jedna lub dwie osoby i nie zapełnią całego i muszą go oddać 

bo i tak  za niego płacą co miesiące dlatego czy nie można by było płacić co dwa 

miesiące tak jak wystawiają. 

 

Pan Wacław Przybylski wyjaśnił, że każda Gmina ma uchwalony Regulamin 

utrzymania czystości i porządku w Gminie, a w Gminie Wierzchlas częstotliwość 

odbioru odpadów jest minimum jeden raz w miesiącu. 

Należy brać pod uwagę względy sanitarno-epidemiologiczne i nie wskazane jest 

żeby śmieci były w pojemniku dwa miesiące. 

 

2) Sołtys wsi Przywóz Andrzej Stasiak powiedział, że jeśli nie można co dwa 

miesiące wywozić i dokonywać opłaty to może są mniejsze pojemniki do 

wystawiania. 

Zarzucać będą sołtysowi podwyżki dlatego, że umowy podpisywane były na               

6 złotych, a tu nagle trzeba płacić 10 zł . Jest to bardzo duża podwyżka. Przedtem 

opłaciło się przyjechać po mniejszą liczbę pojemników za niższą cenę, a teraz jest 

więcej pojemników to cenę się podnosi i co teraz firmie się nie opłaci? Zapytał czy 

można rozwiązać umowy. 

 

Pan Wacław Przybylski  wyjaśnił, ze umowę może rozwiązać każdy mieszkaniec 

, a wzrost spowodowany jest wzrostem opłat za korzystanie ze środowiska.  

 

3) Radny Ryszard Światek – zapytał czy osoby przyjeżdżające na wakacje                    

i mające domki letniskowe korzystają z pojemników tylko przez okres wakacji,               

a płacą cały rok czy w związku z tym mogą zawierać krótsze umowy? 
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Pan Wacław Przybylski  wyjaśnił, że jest możliwość zawierania umów 

okresowych tj. od   kwietnia  do września łącznie tj. na okres pół roku , a odnośnie 

mniejszych pojemników jest możliwość zamówienia pojemnika 80 litrowego dla 

osoby mieszkającej samotnie. Fakt ten musi być potwierdzony przez Wójta Gminy, 

że osoba taka zamieszkuje samotnie, a cena jest ok. 7 zł. 

Ponadto powiedział odnośnie ilości odpadów.  Są to dane które ujęte były                 

w regulaminie utrzymania porządku i czystości w Gminie, który to uchwalała Rada 

Gminy. Są tam informacje z roczników statystycznych.  

Według roczników statystycznych ogłaszanych co roku to na terenach wiejskich 

średnio na jedną osobę za ostatni rok, który był brany pod uwagę tj 2006r. 

przypada 170 litrów odpadów, a w mieście jest to 250 litrów. To na dwie osoby na 

pewno nie powinien być za dużo pojemnik 120 litrowy.  

 

4) Radny Marek Leszczyk  - zwrócił uwagę na kwestię zbioru opłat za śmieci 

gdyż odbywa się to nie odpowiednio -  jak się komuś przypomni to chodzi. 

Należałoby to ogłosić kiedy będą zbierane , to wówczas byłby ktoś w domu                 

i zapłacił, a tak to nic nie jest wiadome, a dla wczasowiczów aby to było raz na pół 

roku. 
 

Pan Wacław Przybylski  powiedział, że w grudniu zanim inkasent pójdzie w teren 

będą rozesłane informacje o terminie zbiórki. Natomiast jeśli chodzi                               

o wczasowiczów to problem tkwi w systemie finansowo-księgowym , który jest              

w firmie  i jest problem z osobami, które płacą z góry całość gdyż system tego nie 

przyjmuje. 

 

5) Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski  - zapytał czy firma nie 

może obniżyć kosztów poprzez segregacje śmieci czyli mniej wywoziłoby się na 

wysypisko, a po drugie ze surowców można by pozyskiwać środki  i czy jest 

możliwość powrotu na gminy podatku na teren Gminy na ochronę środowiska . 

Gmina płaci środki na ochronę Środowiska ale nie wiadomo czy środki te wrócą na 

teren gminy. 

Pan Wacław Przybylski  odpowiedział na drugie pytanie, to znaczy pieniądze 

wracają ale nie do Gminy. Jest to tak ustalone , że całość idzie do Urzędu 

Marszałkowskiego, a Urząd Marszałkowski 50% z danej Gminy przekazuje tam 

gdzie jest składowisko  i wracają  do gmin, które mają składowisko. Natomiast 

odnośnie segregacji śmieci są plany i ustalony jest termin spotkania z Panem 

Wójtem odnośnie ustalenia i zaproponowania szczegółów  zbiórki selektywnej 

odpadów od nowego roku. Aby rozpocząć zbiórkę selektywną odpadów to należy 

wyłożyć na to środki. Ta cała opłata za korzystanie ze środowiska zmierza do tego 

aby pozamykać wszystkie składowiska i żeby powstały spalarnie. Na dzień 

dzisiejszy koszt spalenia śmieci metodami najnowocześniejszymi, gdzie odzyskuje 
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się energię. To koszt spalenia 1 tony odpadów wynosi 250 zł, natomiast koszt 

składowania odpadów waha się w granicach od 85-100 zł.               

Dlatego wprowadzono podwyżkę tego podatku o 500 % i to nie jest koniec,                 

a w przyszłym roku również będzie podwyżka ,prawdopodobnie o kolejne 500 %, 

tak żeby tona odpadów czy to spalonych ,czy zeskładowanych kosztowała będzie 

250 zł. 

Firma zdaje sobie sprawę z tego, że spadnie liczba umów i nie będą podpisywane 

nowe umowy ale firma nie ma na to wpływu, posiada własne dwa wysypiska 

śmieci, wprowadza zbiórkę selektywną , a rok 2008 będzie rokiem , gdzie 

stosowane będą nowe metody zbiórki selektywnej, a w 2009 roku dla osób, które 

prowadziły zbiórek selektywną wprowadzone będą duże ulgi są to tylko założenia. 

 

6) Radna  Bożena Przybyła  - zapytała czy w zamian za podwyżkę tych śmieci 

Gmina otrzymała by dodatkowy zestaw na każdą wieś tej zbiórki selektywnej to 

znaczy na szkoło i na plastik dodatkowy zestaw.  

 

Pan Wacław Przybylski  -  wyjaśnił, że jest inna nawet lepsza propozycja jednak 

nie chciał o niej mówić przed wcześniejszym spotkaniem z Wójta z prezesem firmy 

Eko-Region.  

 

7) Radny Jerzy Cieślak spytał czy każdy zleceniodawca zostanie powiadomiony                  

o podwyżce i dlaczego dopiero teraz jest mowa  o pojemnikach 80 litrowych . 

 

Pan Wacław Przybylski - każdy odbiorca nie zostanie powiadamiany osobiście , 

dlatego, że podpisanych mamy 60 tys. umów i informowanie każdego osobiście są 

to ogromne koszty. 

 

Magda Tronina powiedziała, że przygotowała informację z nowymi cenami i nie 

rozdała ich do tej pory sołtysom. Nastąpiło to po dzisiejszym spotkaniu i tej sesji ,a 

w przerwie sołtysi otrzymają ta informację w celu przekazania jej mieszkańcom i 

wywieszenie na tablicy ogłoszeń.  

 

Radny  Józef Krzeszowski  zapytał czy podwyżka obowiązywać będzie od 1 

stycznia 2008 roku  ? 

 

Pan Wacław Przybylski  potwierdził, ze podwyżka za korzystanie z pojemników 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2008r. a całe Rozporządzenie ujęte jest w 

przekazanej  informacji. 

Natomiast jeśli chodzi o zamówienie mniejszego pojemnika to osoba 

zainteresowana musi napisać pismo, fakt, ze jest osoba samotna potwierdza Urząd  

Gminy i taką informację można przekazać inkasentowi, który przekaże to   firmy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek podziękował za przybycie na sesje i 

przedstawienie szczegółowych informacji. 

 

Ogłoszono 15 min. przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.   

 

Przewodniczący poinformował Radnych że na sesje przybył Pan Waldemar 

Skrobacz, przedstawiciel Agencji Rozwoju Inicjatyw Lokalnych  w celu 

omówienia  i zapoznania  z projektem przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 

Następnie głos zabrał Pan Waldemar Skrobacz który powitał wszystkich i  

powiedział, że jest przedstawicielem Agencji Rozwoju Inicjatyw  Lokalnych. 

Firma ta jest firmą ogólnopolską, swoje oddziały ma w Kielcach, Lublinie              

z siedzibą w Poznaniu i zajmuje się obsługą samorządu na terenie całego kraju. 

Gmina Wierzchlas jest gminą wiejską , która podlega programowi „Program 

Rozwoju Obszarów wiejskich”. Jest to program z którego rolnicy otrzymują 

dofinansowania do gospodarstw oraz renty rolnicze. W tym programie jest 

podpunkt „Podstawowe usługi dla ludności” tak zwana „oś trzecia” i w tym  ujęta 

jest gospodarka wodno-ściekowa  - a z kolei w gospodarce mieści się kanalizacja 

tradycyjna i  przyzagrodowe oczyszczalnie ścieków.  

 Unia finansuje budowę kanalizacji tradycyjnej jak i kanalizacji przyzagrodowej.  

Każda gmina z tego programu może uzyskać maksymalnie 4.000.000 zł czyli jeśli 

gmina wystąpi do Zarządu Województwa o dofinansowanie skanalizowanie gminy  

to może uzyskać w/w kwotę. 

Do tej pory  to zadanie nie było ujęte w  „Programie  Rozwoju Obszarów 

Wiejskich „. Zapis pojawił się dopiero w sierpniu.  Wcześniej przyzagrodowe  

oczyszczalnie ścieków miał być realizowane przez indywidualnych rolników. W 

sierpniu bieżącego roku zostało to wprowadzone do zadań gminy. Aby pozyskać te 

środki Gmina musi przygotować pewne dokumenty. Te dokumenty nie są jeszcze 

określone . Były już przygotowane wstępne dokumenty do tego programu jednak 

zmienił się rząd i Wice Minister Rolnictwa, który był odpowiedzialny  za „Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich został odwołany i Rozporządzenia związane                     

z programem zostały zawieszone.  

Zagrodowe oczyszczalnie ścieków są to oczyszczalnie biologiczne czynne, obecnie 

jest 8 technologii wykonania. Oczyszczalnie taką stawia się przy gospodarstwie.  

Oczyszczalnia zbiera wszystkie ścieki, a z niej wypływa woda pościekowa do 

wykorzystania,  np. do podlewania ogródka , mycia samochodu. Trwałość takiej 

oczyszczalni to 30 lat, a koszty  eksploatacji są trzykrotnie mniejsze od tradycyjnej 

kanalizacji. Koszty utrzymania oczyszczalni  to ok. 15 zł za  zużytą energię oraz  



 14 

serwis roczny oczyszczalni. Trzeba ją czyścić co trzy lata. Obejmuje to również  

serwis. 

Efekt tej oczyszczalni jest taki sam jak przy tradycyjnej kanalizacji jednak nie 

trzeba ciągnąć kilometrów rur. 

4.000.000 zł. można wykorzystać jak się chce bez ograniczeń  w PROW natomiast 

w Programie Regionalnym RPO trzeba mieć 2.000 użytkowników kanalizacji musi 

być a kanalizacja może być kładziona tam gdzie przypada 120 osób na kilometr 

(zwarta zabudowa).  

Środków nie uzyska się z żadnego innego programu jak tylko z „Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich.” , poza tym jeśli będą przyznawane pieniądze z 

PROW - u to będzie brana pod uwagę efektywność inwestycji tzn. jaki procent 

gminy za te 4.000.000 zł  zostanie skanalizowany. 

Płatność przez użytkowników zależy od sporządzenia umowy pomiędzy gminą,      

a użytkownikami. Właścicielem oczyszczalni jest Gmina  bo to Gmina występuje  

o pieniądze, a rolnik przekazuje grunt. 75% kosztów budowy oczyszczalni płaci 

Gmina, a  25 % jest to kwota do uzgodnienia między Gminą a rolnikiem (np. 10% 

gmina  15% rolnik lub odwrotnie). Koszt budowy jednej oczyszczalni 

przydomowej jest od 8.000 zł do 12.000 zł. Jeśli Gmina otrzymałaby całą kwotę     

z tego Programu to Gmina  mogłaby wybudować ok. 600 oczyszczalni 

przydomowych na terenie gminy. Między Gminą, a rolnikiem zawiera się umowę 

cywilno-prawną na użyczenie urządzenia przez Gminę oraz na użyczenie gruntu 

przez rolnika i partycypacja w kosztach budowy. 

Nadmienił, że  przyzagrodowymi oczyszczalniami zainteresowana jest co druga 

gmina w obrębie 7 powiatów, a 7 gmin jest na takim etapie jak Gmina Wierzchlas 

to znaczy, że chcą koncepcje i chcą składać wnioski. Powiedział, że dobra decyzja 

to jest szybka decyzja.  A żyjemy w gospodarce rynkowej gdzie jak jest duży popyt 

to ceny idą w górę  zarówno na usługi doradcze jakie świadczy Agencja jak i na 

firmy wykonujące oczyszczalnie.  

 Zawrócił się do radnych o zadawanie pytań: 

 

1) Przewodniczący  Rady Gminy zwrócił się z dwoma pytaniami,  po 

pierwsze czy budowa przyzagrodowej oczyszczalni ścieków musi być tylko 

w zabudowie rozproszonej, czy może być w zabudowie zwartej a po drugie 

co zrobić jak grunt jest słabo przepuszczalny.?  

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że budowa  przyzagrodowej 

oczyszczalni ścieków może być w zabudowie rozproszonej jak i również może 

powstać w zabudowie zwartej. Natomiast na drugi pytanie odpowiedział, że nie 

ma takiej gleby na której nie można by było wykonać takiej oczyszczalni gdyż 

są do tego odpowiednie technologie. Praca technologa i inżyniera polega na 

tym, iż nanosi na mapie daną oczyszczalnie, potem sprawdza warunki glebowe, 
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biologiczne i wodne dla każdego gospodarstwa i wówczas określa technologię 

oraz wykonuje mapę.  Musi to być wykonane z odpowiednimi normami              

i zgodne z przepisami aby spełniał określone warunki.  

  

2) Przewodniczący  Rady Gminy  zapytał w jakim czasie powstaje taka 

oczyszczalnia tj.  od momentu wykonania koncepcji do ostatecznego 

zakończenia budowy? 

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że jest okres około 1 roku 

kalendarzowego na realizację zadania. Zależne jest to również od tego czy  

opracowywana będzie koncepcja na którą potrzeba ok. 6 tygodni, czy studium 

wykonalności  do opracowania którego potrzeba ok. 3 tygodni. Wstępny 

harmonogram to:   jak opracowana będzie koncepcja, wtedy należy złożyć wniosek   

Wnioski składane będą ok. marca-kwietnia, a później rozpatrzenie wniosku ok. 

miesiąca czyli do połowy roku wiadome będzie czy gmina otrzyma środki. Kolejny 

etap to przeprowadzenie przetargu na wykonawcę robót  i ostatni etap to realizacja. 

 Jest to bardzo optymistyczny kalendarz , ale nie wiadomo jak to będzie w 

rzeczywistości.  

Punktacja Gmin, która ogłoszona była w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich 

jest obecnie zawieszona . Do tej pory pod uwagę brany był stopień bezrobocia, 

ilość podatku na osobę w gminie, stopień zwodociągowana  gminy, wartość 

uczestnictwa Gminy w przedsięwzięciu  punkty marszałkowskie. 

Jak nie otrzyma się pieniędzy w jednym naborze to trzeba czekać na kolejny nabór 

wniosków.  

3)  Przewodniczący  Rady Gminy  czy jeśli ktoś wykona to na własną rękę to czy 

może liczyć na refundację kosztów z unii  z tych środków.? 

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że jeśli gmina rozpocznie inwestycję w 

styczniu 2008 rok to można liczyć na refundację kosztów. Powiedział , że przepisy 

zmieniają się co dwa miesiące, pojawią się nowe to za chwilę są one już               

nieaktualne.  

 

4) Radna Bożena Przybyła zapytała czy jest możliwość samemu  założyć taką 

oczyszczalnię i gdzie można szukać środków na jej dofinansowanie czy refundacji? 

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że jedynym funduszem z którego można 

pozyskać środki jest „Program Rozwoju Obszarów Wiejskich.” 

Natomiast Fundusz Ochrony Środowiska daje pożyczki tylko, że mniej 

oprocentowane. Jednak dla małych gmin jest tylko ten jeden fundusz.  
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Radna Bożena Przybyła powiedziała, że jest to wszystko  bardzo rozciągnięte w 

czasie i trwa bardzo długo. Nadmieniła, że jest mieszkanką wsi Krzeczów  - która 

przedzielona jest rzeką  na dwie części. W jednej części kanalizacja będzie na 

początku gdyż budowana będzie tam oczyszczalnia ścieków. Radna jest 

mieszkanką tej drugiej części miejscowości gdzie nie będzie przyłączona  w trakcie 

budowy oczyszczalni, a prace te zostaną tylko wykonane na końcu. W związku       

z tym zapytała co należy zrobić aby mieszkańcy tej drugiej części wsi skorzystali   

z tych przyzagrodowych oczyszczalni ścieków ? 

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że w tym przypadku należy brać pod 

uwagę koncepcję gospodarki wodno-ściekowej opracowanej dla Gminy 

Wierzchlas, a harmonogram realizacji tej koncepcji, jest wewnętrzną sprawą 

urzędu Gminy. Wszyscy mogą korzystać z tych przydomowych oczyszczalni 

ścieków.  

 

Radny  Józef Krzeszowski zapytał Wójta czy nadal są plany  realizacji kanalizacji 

tradycyjnej, przy tak pięknie przedstawionej informacji o oczyszczalniach 

przydomowych, bowiem jak w zwartej zabudowie zaczną mieszkańcy budować 

oczyszczalnie przydomowe, to będzie bezsens prowadzenia kanalizacji tak zwanej 

„długiej rury”. Ich obawy budziło też czy środki, które Gmina może uzyskać to są 

też na tą główną inwestycję.  

Wójt  - wyjaśnił że do przydomowych oczyszczalni podłączyć się może ok. 600 

gospodarstw a na terenie gminy jest ok. 2.000 posesji w związku z tym nie ma 

problemu aby powstały przydomowe oczyszczalnie jak i kanalizacja tradycyjna . 

Powiedział, że przydomowe oczyszczalnie wykonane byłyby na części 

mierzyckiej, a w Wierzchlesie kontynuowana byłaby inwestycja główna.  

 Sekretarz zabrał głos i wyjaśnił, że zgodnie z przyjętą przez Radę Gminy 

Koncepcją Gospodarki Wodno-ściekowej  to przydomowe oczyszczalnie ścieków 

będą powstawały w zabudowie rozproszonej. Nadmienił , że mówi się, iż Gmina 

może uzyskać maksymalnie 75%   i maksymalnie 4.000.000 zł . Może się jednak 

okazać tak, że Gmina uzyska tylko 1.000.000 zł gdyż jest taka alokacja środków, iż 

w pierwszym naborze zostaną wykorzystane środki na cały okres programowania, a 

gmina  może uzyskać niewiele. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nie należy rozgraniczać budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków według zabudowy rozproszonej i nie 

rozproszonej. Gdyż jest dużo takich gospodarstw które będą chciały skorzystać. 

Nie należy jednak się za bardzo cieszyć, gdyż możemy się bardzo rozczarować.  
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Pan Waldemar Skrobacz powiedział, że tak jak powiedział,  Sekretarz Gminy to 

alokacja środków to jest to  ile środków ma Województwo na podział na Gminy.  

Biorąc pod uwagę wszystkie punkty  oraz to, ze projekt przydomowych oczyszczalni 

ścieków jest wysoce efektywny tzn. za niewielkie stosunkowo pieniądze  można 

skanalizować duży obszar gminy.  Biorąc te wszystkie elementy pod uwagę 

zastanowić się, że jeśli nie dają takiej dotacji Gminie jak Wierzchlas to kto może 

otrzymać te środki. Należy dbać o dobry wizerunek Gminy w Urzędzie 

Marszałkowskim.  

 

Radny Marek Leszczyk zapytał jaka powierzchnię zajmuje taka oczyszczalnia                

i ile gospodarstw może się do  niej przyłączyć?   

 

Pan Waldemar Skrobacz odpowiedział, że do takiej oczyszczalni podłączyć się 

może średnio ok. 4- 9 osób, raczej na jedno gospodarstwo jedna oczyszczalnia, a 

zajmuje niewielką powierzchnię. Bałagan jest tylko na początku przy budowie 

oczyszczalni. Koszt utrzymania ok. 15 zł miesięcznie, pobór prądu oraz koszty 

serwisu. Przydomowe oczyszczalnie według wyliczeń są tańsze dwu, trzykrotne od 

kanalizacji tradycyjnej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował  Panu Waldemarowi Skrobaczwi za 

przybycie na sesję i szczegółowe  omówienie przydomowych oczyszczalni ścieków  

 

Powrócono do porządku obrad . 

 

Punkt 5 

 

f) przystąpienie Gminy Wierzchlas do Lokalnej Grupy Działania „Jurajska 

Kraina Warty”.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Andżelika Kucharska- Bociąga, która 

powiedziała, że temat ten omawiany był na poszczególnych komisjach,                            

a  tutaj chodziło o przystąpienie Gminy Wierzchlas do Lokalnej Grupy Działania 

„Jurajska Kraina Warty”. Przystąpienie  to jest warunkiem wnioskowania o środki  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach osi 4 Leader. 

Następnie odczytała projekt uchwały Nr XI/61/2007 w/w sprawi. Ponieważ nie 

było uwag uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie.                 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

h) przyjęcie Gminnego programu Rozwoju Oświaty na terenie Gminy 

Wierzchlas. 
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Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, ze temat ten jest radnym doskonale 

znany i nie ma sensu prowadzenia, żadnej dyskusji,. Nadmienił, że odbywały się 

spotkania, a także konsultacje społeczne z mieszkańcami  i analiza na 

posiedzeniach komisji . 

Następnie poddał pod głosowanie Gminny Program Rozwoju Oświaty. 

Za przyjęciem Gminnego Programu było 5 radnych, przeciw przyjęciu było 6 

radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu . 

W  głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Rada Gminy większością głosów nie przyjęła Gminnego Programu Rozwoju 

Oświaty na terenie Gminy Wierzchlas. 

W związku z tym nie było odczytanej w tym temacie uchwały . 

 

 

i) sprzedaży działek położonych w miejscowości Kraszkowice  - podpunkt ten 

również został wycofany z porządku obrad. Jako uchwała podjęta będzie na 

następnej sesji gdyż Rada Gminy nie miała wykonanego operatu szacunkowego 

niezbędnego do podjęcia uchwały. Sprawę tą przesunięto na następną sesje Rady 

Gminy w miesiącu grudniu. 

Przedstawiono tylko informację . 

 

Bożena Bąk poinformowała, radnych o wstępnej szacunkowej wycenie gruntów, 

którą otrzymała od Pani Rzeczoznawcy telefonicznie nie ma przygotowanego 

operatu będzie on do wglądu na następnych posiedzeniach Komisji,  a mianowicie   

wartość działek gminnych to ok. 78.000 zł, wartość gruntów Pana Mielczarka, to 

ok. 42.748 zł. Różnica stanowi  kwotę ok. 35.000 zł. 

Dziś przed sesją był Pan Mielczarek w Urzędzie Gminy i przekazałam mu tą 

informację i podtrzymuje gotowość zamiany i dopłaty.  

 

Rada Gminy wyraziła zgodę na zamianę działek plus dopłatę przez Pana 

Mielczanka . Akceptuje.  

 

Punkt 6  

Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku rolnego na 2008 rok. 

Przewodniczący powiedział, że temat ten omawiany był na poszczególnych 

posiedzeniach Komisji i nie było zgodności co do stawki podatku .W związku z 

tym również zachodzi konieczność zmiany porządku obrad sesji i punkt ten 

zmienia się na podpunkt jako litera „j” i przyjmuje formę uchwały. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych i poinformowała, że dwie 

Komisje tj. Komisja Rewizyjna i Komisja Rolnictwa postanowiły obniżyć stawkę 
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podatku  do 47 zł za jeden kwintal, a Komisja Oświaty postanowiła utrzymać 

wskaźnik podatku ogłoszony przez GUS tj. 58,29 zł za jeden kwintal.  

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej               

i Komisji Rolnictwa pod głosowanie tj. obniżenie stawki podatku. Za obniżeniem 

było 13 radnych, 2 radnych było przeciw. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów  postanowiła obniżyć stawkę 

podatku. 

  

Następnie Ludmiła Wypych odczytała projekt uchwały  Nr XI/63/2007 w/w 

sprawie. Ponieważ nie było uwag, uchwała poddana została pod głosowanie                 

i przyjęta większością głosów. Za było 13 radnych, 2 radnych było przeciw.                  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt 7 

Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku leśnego  na 2008 rok. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych i powiedziała , że wszystkie 

komisje postanowiły przyjąć jako średnią cenę sprzedaży drewna uzyskaną przez 

nadleśnictwa za ostatnie trzy kwartały 2007 i taką jaką ogłosił w komunikacie 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego. 

 

Następnie Ludmiła Wypycha odczytała Informację odnośnie stawek podatku 

leśnego. 

Załącznik do protokołu 

 

Punkt 8  

Przyjęcie projektu Herbu Gminy Wierzchlas.  

 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że po tylu latach w końcu udało się 

opracować projekt herbu Gminy Wierzchlas. Następnie podziękował  wszystkim 

członkom Komisji konkursowej,  a także Radnym Gminy tj. Panu Józefowi 

Krzeszowskiemu Radnemu, Panu Janowi Sarowskiemu za trud i poświęcenie nad  

opracowaniem herbu. Zgłosił się tylko jeden oferent. Praca Komisji polegała na 

tym aby dostosować wygląd herbu do wymogów oraz to aby herb odzwierciedlał 

całą naszą Gminę. 

Następnie przedstawiono herb radnym i sołtysom. 

Projekt herbu stanowi załącznik  do protokołu. 
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Rada Gminy Wierzchlas  jednogłośnie przyjęła projekt herbu Gminy 

Wierzchlas. 

 

 

Punkt 10. 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania.  

 

Przewodniczący rady Gminy Wierzchlas Artur Piosczek  przedstawił radnym 

następujące wnioski: 

1) zwiększenie  zatrudnienia o ½ etatu w Publicznym Przedszkolu w 

Kraszkowicach i w Szkole Podstawowej w Wierzchlesie. 

 

Wprowadzenia  do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk i powiedział, 

że na ten temat były dwa pisma tj. Pani Dyrektor Publicznego przedszkola w 

Kraszkowicach oraz Pani Dyrektor Szkoły podstawowej  i Publicznego Gimnazjum 

w Wierzchlesie. Były również różne stanowiska Komisji w tym temacie dlatego 

zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie stanowisk 

wypracowanych na posiedzeniach.  

 

Jacek Młynarczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa powiedział, że komisja 

jednogłośnie była za zwiększeniem o ½ etatu w Przedszkolu w Kraszkowicach, 

natomiast komisja również była za zwiększeniem o ½ etatu w Szkole w 

Wierzchlesie  dla osoby która obecnie pracuje na ½ etatu.  

 

Bożena Przybyła Przewodnicząca Komisji Oświaty powiedziała, że Komisja jest za 

zwiększeniem zatrudnienia o ½ etatu w Publicznym Przedszkolu                                     

w Kraszkowicach oraz w Szkole Podstawowej w Wierzchlesie. 

 

Maria Smolarek Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  powiedział, że Komisja 

większością głosów jest za zwiększeniem zatrudnienia o ½ etatu w Przedszkolu            

w Kraszkowicach  natomiast jest przeciwna zwiększeniu zatrudnienia o ½ etatu             

w Szkole Podstawowej w Wierzchlesie. 

 

Przewodniczący powiedział, że na zwiększenie etatu o ½  etatu w Publicznym 

Przedszkolu w Kraszkowicach są wszystkie Komisje w  związku z tym  Rada 

Gminy postanowiła zwiększać zatrudnienie  o ½ etatu w tej placówce. 

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rolnictwa i  Komisji Oświaty        

o zwiększenie zatrudnienia o ½ etatu w Szkole w Wierzchlesie dla osoby która 

obecnie pracuje na ½ etatu . 
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Za zwiększeniem etatu było 12 radnych, przeciw było 2 radnych , jeden radny 

wstrzymał się od głosu. 

 W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Rada Gminy większością głosów postanowiła zwiększyć zatrudnienie w Szkole 

Podstawowej w Wierzchlesie.  

 

W temacie głos zabrał głos Wójt i zapytał się radnych czy jak w przyszłym roku 

wykonany będzie strop w przedszkolu w Kraszkowicach  i wiadomo, że wówczas 

zwiększy się metraż przedszkola do korzystania i do sprzątania, czy Rada Gminy 

za parę miesięcy znów będzie zwiększała etaty, czy rozstrzygnięte jest to już dziś,            

a temat dotyczący zatrudniania personelu technicznego jest zakończony. 

Bożena Przybyła  Przewodnicząca Komisji Oświaty – powiedział, ze jest to 

zakończenie zwiększania zatrudniania pracowników. 

 

2) zakup części działki  na poszerzenie drogi Mierzyce – Opatów od Pana 

Lemierza. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Wójt i powiedział, że na odcinku 1400 m, który 

łączy Opatów z  Przycokiem. Po lewej stronie jest działka  na  całej długości i nie 

mogliśmy kupić tej działki bo chcieliśmy całość lub pasek  i sprawa załatwiona 

byłaby z jednym właścicielem. Jednak nie można było dojść do porozumienia                

z Panem Pieluchą. W związku z tym gmina przystąpiła do wykupu gruntów  aby 

poszerzyć 3 metrową drogę do szerokości 6 metrów  w kierunku Opatowa. 

Wykupiony zostało kilka działek i po drodze była działka Pani Lemierz, która po 

namowach i długich rozmowach doszła do wniosku że sprzeda część działki              

(8 arów)  po 1.000 zł za jeden ar.   Jest to sprawa strategiczna, a ponieważ są różne 

stanowiska w Radzie Gminy na ten temat  dlatego decyzje o nabyciu tej działki 

należy podjąć dziś na sesji. 

Wykonany został pierwszy odcinek asfaltu od strony Opatowa , następnie 

wykonany zostanie odcinek asfaltu od strony Mierzyc. Zaprojektowany jest tam 3m 

asfalt, a droga na niektórych odcinakach  ma szerokość 2,8 m i nie można położyć 

asfaltu na prywatnym gruncie, zwłaszcza, że jest konflikt z Panem Pieluchą, który 

złożył skargę do Urzędu Gminy. My nie uznaliśmy się winnymi. Następnie złożył 

skargę do Starostwa w Wieluniu, a obecnie do Wojewody, że korzystamy z jego 

pola. Nie jest wiadome jak ten spór się skończy. 

Żeby całe to zadanie zrealizować i zamknąć tą sprawę, to jest potrzeby ten grunt.  

Niebezpieczne jest targowanie się z Panią Lemierz o cenę i odwłóczenie tej 

sprawy. Wójt nadmienił, że jeżeli osoby od których kupujemy grunty cenią się tak 

wysoko to Gmina sprzedając swoje grunty też musi cenić się wysoko. Nie należy 

blokować obrotu gruntami zwłaszcza pod inwestycje dlatego, że nic się nie 

zrealizuje. Wójt zachęcił do kupna tego gruntu, gdyż jest to sprawa konieczna aby 
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zakończyć  całe to zadanie . Potrzebna jest jeszcze grunt ok. 3 arów od Pani 

Roszczyk. 

Ponadto Wójt powiedział, z e w ubiegłym roku kupiona była część działki na ulicy 

Spokojnej w Wierzchlesie i  płaciła Gmina za 1.500 zł za ar. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pani Bożeny Bąk o sprawdzenie czy 

w ubiegłym roku faktycznie za tyle gmina kupiła działki. 

Bożena Bąk  wyjaśniła, że sprawa ta toczy się do dnia dzisiejszego i takie kwoty 

były zapłacone.  

 

Wójt powiedział jeszcze, że jeśli grunty nabywane są pod jakakolwiek inwestycje,  

np. pod budownictwo indywidualne lub po drogę to obecnie minimalna cena 

wynosi ok. 1.000 zł za ar.  

 

Maria Smolarek Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że radni 

sugerowali się tym, iż gmina kupuje działki pod stadion po niższej cenie, a fakt że 

tyle też było płacone za grunty w Wierzchlesie umknęło uwadze radnych. 

Zaproponowała aby postawić formalny wniosek o wykupienie tych gruntów                     

i przegłosować.  

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że „co nagle to po diable” , a wykup 

gruntów na ul. Spokojnej to była spuścizna poprzedniej Rady Gminy, To oni 

uchwalili takie stanowisko, a nowa Rada Gminy je tylko zatwierdziła. Radny 

uważa że nie ma problemu dlatego, że Gmina ma gdzie budować drogi asfaltowe             

i można wstrzymać się z budową asfaltu. Przez rok może zmieni zdanie ta Pani. 

Zażądanie takiej kwoty od Gminy jest to naigrywanie się z osób, które 

odpowiedzialne są za podejmowanie  decyzji. 

 

Radny Marek Leszczyk – powiedział, że czekanie z takim problemem to może  

spowodować to, że za rok cena może znów wzrosnąć  w związku z tym należy ten 

grunt kupić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Pani Marii 

Smolarek- przewodniczącej Komisji Rewizyjnej odnośnie sprzedaży gruntów przez 

Pana Lemierza  na poszerzenie drogi Mierzyce – Opatów po cenie 1.000 zł za 1 ar. 

Za było 10 radnych, przeciw było 2 radnych, a 3 radnych wstrzymała się od głosu. 

 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów postanowiła nabyć część działki od 

Pana Lemierza po 1.000 zł za ar.  

 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji: 
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1) Radny Jacek Młynarczy zgłosił wniosek formalny o udostępnieniu pełnej 

wersji budżetu  radnym na płytach CD. Oprócz wersji papierowej. 

  

Skarbnik powiedziała, że jest to zapisane w komputerze i nie ma żadnego 

problemu, zaraz zostanie nagrane na płyty i przekazane radnym. Jest to projekt 

budżetu i radni będą nad nim pracować. Następnie zwróciła się do radnych czy 

uchwala budżet w 2007r., czy dopiero uchwalany będzie w 2008 roku, dlatego 

że do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia budżetu  musi być wydana opinia 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni otrzymają dziś budżet i będą 

nad nim obradować na posiedzeniach komisji w miesiącu grudniu, a następna  

sesja będzie 27 grudnia i jeśli RIO zdąży wydać opinię to Rada Gminy uchwali 

budżet.  

 

2) Radny Karol Sakowski zapytał Wójta dlaczego radni nie otrzymali projektu 

budżetu Gminy do ustawowego terminu 15 listopada 2007r. 

 

Wójt wyjaśnił, że przekłada projekt budżetu Przewodniczącemu Rady 

Gminy i przekazuje radnym. 

 

Radny Karol Sakowski zapytał Przewodniczącego Rady dlaczego nie 

otrzymali projektu budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jak otrzymał projekt budżetu,to 

radnym wręczył go na dzisiejszej sesji,  gdyż wysyłanie  każdej wiadomości 

też wiąże się z kosztami.  

 

3) Przewodniczący rady Gminy poinformował, że czasopismo „Wspólnota” 

prenumerowane będzie dla Przewodniczącego Rady Gminy Zastępcy oraz 

Przewodniczących  Komisji . 

 

4) Sekretarz Leszek Gierczyk powiedział, że na terenie Gminy Wierzchlas 

jest kilka Wspólnot Gruntowych. Większość z tych wspólnot nie wywiązuje 

się ze swoich obowiązków i tak powstał problem Wspólnoty Gruntowej na 

Ogroblu. Funkcjonują tam dwa niezależne od siebie  zarządy konkurencyjne 

i nie ma tam władz decyzyjnych. Zarząd Wspólnoty wybierany jest spośród  

jej członków. Ciężko jest ustalić, gdyż ostatnia wiarygodna lista  jest z lat 

60-tych. 

     Jedynym wyjściem jest powołanie przez Wójta gdyż ma takie prawo  w    

     świetle ustawy Zarządu Komisarycznego, który doprowadzi do walnego  
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     zebrania członków Wspólnoty. Pomoże nam w tym projekt sporządzonej  

     listy i żeby to zebranie dokonało wyboru właściwych organów  czyli Zarządu  

     i Komisji Rewizyjnej. Wspólnota ta posiada ok. 140 ha lasu i z tego płacą  

     podatek. 

     Sekretarz  powiedział, że w skład tego Zarządu powinni wejść  

     przedstawiciele Rady Gminy po jednej osobie z każdej komisji. Powinny to  

     być osoby nie związane z tamtym terenem aby nie było niedomówień.  

 

     Komisja Rolnictwa zgłosiła wniosek aby w skład tej komisji weszli    

     przedstawiciele każdej  z Komisji 

 

     Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że powołany Zarząd ma tylko na   

     celu koordynowanie prac wspólnot, a nie będzie ingerował w ich sprawy.  

 

 Radny Józef Krzeszowski  powiedział, ze powoływanie z radnych takiej 

Komisji, która ma nadzorować prace organu wybranego  jest 

nieporozumieniem, gdyż Radni nie są wybierani do takich spraw i wkraczania   

w zaognione  środowisko. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że ten Zarząd Komisaryczny 

funkcjonował będzie tylko jeden dzień kiedy zwoła to posiedzenie i pomoże im 

się wybrać. Spośród członków Wspólnoty wybrany będzie Zarząd. Wówczas 

Zarząd Komisaryczny ulegnie rozwiązaniu. Polegać to ma na tym aby pomóc 

zebranym członkom Wspólnoty sprawę tą ostatecznie zakończyć.  

Zarząd Wspólnoty powoływany jest na okres 4 lat. 

Sołtys wsi Przywóz powiedział, że powinno to wyjść ze strony Gminy. 

Powinien powstać Zarząd i rozstrzygnąć tą sprawę . 

Radny Leszczyk oznajmił, że była propozycja aby to Komisja Rolnictwa weszła 

w skład Zarządu Komisarycznego, a Komisja zaproponowała aby z każdej 

Komisji weszła jedna osoba.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poddał pod głosowanie 

wniosek Komisji rolnictwa o wytypowaniu jednej osoby z każdej Komisji do 

Zarządu Komisarycznego. Za było 11 radnych , przeciw było 2 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu.  

Rada Gminy na swoich posiedzeniach ma wytypować po jednym 

przedstawicielu do Zarządu Komisarycznego.  

  

5)   Radny Józef Krzeszowski – zwrócił się do Pana Wójta  i złożył na jego 

ręce podziękowania  i satysfakcję ze strony wyborców gdyż niektórzy                

z uznaniem docenili wysiłek w doprowadzeniu w tym roku i postawienie tzn. 

„płotów przeciwśniegowych” na drodze powiatowej  ul. Południowej                   
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w Wierzchlesie.  Jednak jak to bywa co roku w tym roku również zima 

zaskoczyła drogowców gdyż  spadł śnieg a płoty nie zostały jeszcze złożone. 

Problem jednak jest w tym, ze na odcinku najbardziej newralgicznym czyli 

na odcinku pomiędzy posesjami Pana Janusza Pustkowskiego  i Pana  Jana 

Kędzi. Jest tam specyficzna zabudowa tego sołectwa  tworząca ścianę, od 

której odbija się pęd powietrza  tworząc na jezdni muldę o szerokości prawie 

10 metrów. Istotną sprawą jest to, że jest bardzo wysoki grzebień tej muldy        

i są trudności przejazdu samochodem, które się uszkadzają .Jest to problem 

na który należy zwrócić uwagę  i w tym miejscu postawić  płotki .     

 

     Druga sprawa, którą poruszył radny to problem zgłoszony dziś    

     rano przez mieszkańców ul. Południowej w Wierzchlesie, a mianowicie  

     przedłużenie kursu autobusu, który przyjeżdża na ul. Szkolną w Wierzchlesie  

    o godzinie 11.00 lub o godzinie 13.00 , żeby drogą powrotną wracał przez ul.     

    Południową i Przycłapy. Powodem tej prośby jest to, iż w okresie jesieni               

 i zimy mieszkańcy nie korzystają z rowerów  tylko z komunikacji miejskiej. 

 Tym bardziej, że postawione są nowe wiaty przystankowe .Mieszkańcy 

 prosili żeby chociaż ten jeden autobus wracał przez tamten teren. 

   

6)  Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powiedział, że przed sesją 

spotkał się z nim Pan Paweł Barański z Krzeczowa, który prosił bardzo            

- gdyż wzruszenie nie pozwalało mu zabrać głosu- o odczytanie 

podziękowania za otrzymaną pomoc.  Podziękowanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

7) Radna Barbara Puczkowska   zapytała się czy wiadomo coś na temat 

przystanku autobusowego w Kraszkowicach na ul. Kasztanowej. 

     

          Wójt – wyjaśnił że sprawa najpierw skierowana została do PKS-u ,a PKS  

           postawił warunek, że można korzystać z tego przystanku, który jest i można  

           go przesunąć bo nie ma możliwości postawienia nowego gdyż autobus nie  

           będzie tak często się zatrzymywał. Jest to problem społeczny dlatego, że  

           należałoby przeprowadzić konsultacje społeczne z mieszkańcami                         

           ul. Kasztanowej czy wyrażą zgodę na przesunięcie. Sprawa toczyła się dalej   

           tak, iż PKS sugerował   aby skierować sprawy na Policję , Policja zapoznała   

           się ze sprawą i kazała wysłał sprawę wysłać do Urzędu Wojewódzkiego, 

            Urząd Wojewódzki skierował sprawę do Urzędu Marszałkowskiego, Urząd                  

 Marszałkowski ma przysłać na grunt Komisje Bezpieczeństwa ruchu   

           Drogowego. Jest to droga wojewódzka, która podlega pod Urząd  

           Marszałkowski. Komisja ta ustali czy można ten przystanek zlokalizować  

           bliżej zajazdu do Krzeczowa ale cały czas powstaje problem czy  
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           mieszkańcy wyraża zgodę na postawienie tego przystanku .                                                                                       

 

8)  Radny Józef Krzeszowski odnośnie wcześniejszego pytania a mianowicie 

autobus który pojedzie od ul. Szkolnej zatrzymał się na przystanku koła 

Państwa Wypych żeby mógł zabrać mieszkańców z Wierzchlasu, którzy 

będą stali  na przystanku  na ul. Wieluńskiej. 

 

9) Wice Przewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski – zapytał Sekretarza 

odnośnie postępów w tworzeniu strony internetowej Gminy. 

Sekretarz  wyjaśnił, że prowadzone były już rozmowy z firmą która ma 

wykonać taką stronę. Poprosił o zgłaszanie tematów i informacji które 

miałyby być tam umieszczone. Zdjęcia zgodził udostępnić się Pan 

Przewodniczący Artur Piosczek. Budowa stron potrwa około półtora 

miesiąca i będzie gotowa na początku przyszłego roku. Sekretarz powiedział 

że oczekuje na propozycje. 

 

10) Radna  Bożena Przybyła - Przewodnicząca Komisji Oświaty zapytała 

się odnośnie powstania na terenie Gminy Masztu telefonii komórkowej? 

Sekretarz  wyjaśnił , że sprawa obecnie utknęła w Urzędzie Wojewódzkim    

i Sanepidzie  zmieniły się obecnie przepisy, które może pozwala ułatwić 

pewne sprawy m.in. nie będzie wymagany raport oddziaływania na 

środowisko. Instytucje te potrzebują trochę czasu i w związku z tym musimy 

poczekać. Podpisana jest umowa z siecią komórkową ERA jak tylko coś 

ruszy to od razu ruszymy z budową . 

 

11) Ryszard Świątek powiedział, że na ul. Nadwarciańskiej w Toporowie jest   

      duży spadek napięcia, czy można by było zainterweniować w tej sprawie do  

      Zakładu Energetycznego? 

     Wójt  - wyjaśnił, że wielokrotnie  było tłumaczone na sesji i na zebraniach  

     wiejskich, że energetyka stosuje takie zasady tam gdzie są spadki należy  

     zgłosić konkretną posesję i zakładanie jest urządzenie komputerowe, które   

     przez jakiś czas śledzi parametry prądu dostarczanego do tej posesji               

     i wówczas wychodzą wyniki . Zakład Energetyczny wie wtedy jakie  

     urządzenia ma zainstalować żeby poprawić parametry tego prądu.  

     Jednak musi być podana konkretna posesja. 

 

12) Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska – zapytała w jakim celu  

jest remontowana stara kuźnia w Kraszkowicach i na jaki cel jest 

przeznaczona? 
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Wójt – wyjaśnił, że kuźnia jest pięknie zagospodarowana, ten budynek, 

który ma bardzo ładna architekturę i przeznaczona została na potrzeby 

LZS-U Kraszkowice, jest to przodujący dobrze gospodarujący się klub. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał radnym i  sołtysom projekt budżetu Gminy 

Wierzchlas na 2008 rok. (w formie papierowej).  

    
          

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 13
00

. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 


